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This influence of salt media on different aspects of biological cycle and on most common pathogenic agents of Turkish
freshwater crayfish Astacus leptodactylus is investigated survival and growing of juveniles O super(+) and intermediary
individuals 1 super(+) are also studied. Total osmotic metabolism and reproduction, have been recorded. It appears that
youngest individuals are particularly sensitive to low salinities (7 ppt.). Intermediary ones are more resistant
nevertheless salinity does not improve neither survival nor growing. Copulation, laying and pleopod egg fixation are
particularly affected by salt waters. The only promising application of salinity parameter on astaciculture could be
whether prophylactic or curative treatment with concentrated salt water in which animal osmotic resistance enables it to
survive in hyperosmotic surrounding media for a period no longer than 48 hours., On détermine l'influence de milieux
saumâtres sur divers aspects du cycle biologique de l'écrevisse turque Astacus leptodactylus ainsi que sur les agents
pathogènes les plus communs de 1'animal. Survie et croissance sont examinées chez des j uvéniles 0+ et des
intermédiaires 1+. Le métabolisme osmotique global et la reproduction sont suivis chez les adultes. Il apparait que les

très jeunes individus sont particulièrement sensibles à des salinités mêmes modérées (7°/°°). Les intermédiaires se montrent plus résistants
mais la salinité n'améliore pas la survie et la croissance. Chez les adultes le principal point de blocage se situe au niveau de la reproduction ;
accouplement, ponte et tenue des oeufs aux pléopodes maternels étant très affectés. La seule voie prometteuse semble être le traitement
prophylactique ou curatif à base d'eau fortement salée, l'animal de par son métabolisme osmotique pouvant résister plusieurs dizaines d'heures
à des milieux externes très hyperosmotiques.
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